
Pomenirea tuturor morţilor
sâmbătă, 18 martie 2023, ora 17.50

Calea Crucii
sâmbătă, 18 martie 2023, ora 17.00

Liturghia Înaintesfi nţitelor
miercuri, 15 martie 2023; ora 12.00

F O A I E  PA R O H I A L Ă
12 - 18 martie 2023

P a r o h i a  „ S f â n t u l  G h e o r g h e ”
Oradea, str. Louis Pasteur, 26

Pr. Olimpiu: 0722/450.013; Pr. Ioan: 0762/698.455

www.parohiasfantulgheorghe.ro

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Florica Albu, Maria 
Mihele, Darko Carțiș, Maria Popescu, Costin-Mihael Muntean și Gheorghe 
Mircea Igna în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

 „Stăpâne, Atotțiitorule, Cel ce cu înțelepciune ai zidit toată făptura 
și, pentru nespusa Ta purtare de grijă și multă bunătatea Ta, ne-ai adus pe 
noi întru aceste preacinstite zile, spre curățirea sufl etelor și a trupurilor, spre 
înfrânarea poftelor și spre nădejdea Învierii; care, în patruzeci de zile, ai dat 
în mâna slujitorului Tău Moise tablele cele cu dumnezeiesti cuvinte, dă-ne 
și nouă, Bunule, lupta cea bună să luptăm, calea postului să o săvârsim, 
credința nedespărțită să o păzim, capetele nevăzuților balauri să le sfărâmăm, 
biruitori asupra păcatului să ne arătăm și fără de osandă să ajungem a ne 
închina și sfi ntei Învieri.”

ANUNŢ
Caritas Eparhial Oradea demarează colecta de alimente Deschide uşa inimii 

tale în perioada 12 martie – 9 aprilie 2023, în fi ecare duminică din Postul Mare.
Obiectivul colectei este strângerea de alimente în scopul sprijinirii copiilor 

și a familiilor afl ate în difi cultate sprijinite de asociaţie. De asemenea, sprijinim 
cu pachetele alimentare persoane singure, vârstnice - care se gospodăresc dintr-un 
pachet luni întregi.



Pe noi înșine și unul pe altul

Era o vreme în care duminica de astăzi era momentul chemării cate-
humenilor. Cei prezenți în biserică erau invitați să-i aducă pe cei apropiați 
lor pentru a începe cateheza menită să-i conducă spre taina sfântului Botez. 
Citită într-un astfel de context, evanghelia de astăzi ni se adresează și nouă 
pentru a-l vesti pe Domnul celor care încă nu l-au cunoscut sau mai degrabă, 
în zilele noastre, celor care au auzit de Isus dar nu l-au întâlnit cu adevărat. 
În prima duminică din Post am auzit cuvintele prin care primii ucenici făceau 
acest lucru, dorind să împărtășească și altora bucuria descoperirii lui Cristos 
prin binecunoscuta exortație: vino și vezi! Asta suntem invitați să facem și 
noi. Există însă și persoane pe care ceva le împiedică să ajungă la Isus și pe 
care suntem datori să le purtăm pe umerii noștri în chip spiritual. Cine știe 
câti ne-au purtam și pe noi în rugăciunile lor înspre Cristos, atunci când una 
sau alta dintre paraliziile noastre interioare ne împiedicau să mergem pe pi-
cioarele noastre…

Evanghelia pe care tocmai am auzit-o reprezintă un pas în plus pe calea 
convertirii la care suntem chemați în această perioadă de post, fi indcă suntem 
dincolo de invitația inițială, dincolo de ceea ce noi putem descoperi cu ochii 
trupești. Mântuitorul se revelează astăzi ca și “Fiu al omului”, făcând astfel 
apel la profeția lui Daniel. Proorocul din Vechiul Testament vorbește despre 
acest personaj misterios ce are toată puterea în Cer și pe pământ, ca având 
puterea de a vindeca bolile și de a ierta păcatele oamenilor. Vindecarea slăbă-
nogului de astăzi împletește exact aceste două aspecte și vine ca o confi rmare 
a acestui titlu. Ucenicii și toți cei prezenți înțeleg că Isus din Nazaret nu este 
un simplu taumaturg sau un simplu rabbi, și percep chiar fără a înțelege pe 
deplin, că profețiile încep să se împlinească: “asemenea lucruri n-am văzut 
niciodată.”

Dacă în prima Duminică din Post eram invitați să redescoperim întâl-
nirea noastră dintru început cu Mântuitorul și implicit vocația noastră, astăzi 
suntem chemați să mediem această întâlnire sau în unele cazuri reîntâlnire 
și pentru frații nostri. Cel vindecat și iertat de păcate astăzi, este adus în fața 
lui Isus de patru prieteni. Este primit de Isus nu pentru credința lui, ci pentru 
credința celor patru. Împreună cu ei, să-i purtăm și noi în rugăciune pe frații 
noștri la picioarele lui Isus. Este chemarea pe care Biserica ne-o adresează 
încontinuu la Sfânta Liturghie: “pe noi înșine și unul pe altul și toată viața 
noastră lui Cristos Dumnezeu să o dăm”.

PS Claudiu
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


